
 

 

CULTUURRAAD SINT-NIKLAAS 

 

VERSLAG cultuurraad 13 JUNI 2023 

 

 

 

Aanwezig:  Filip Smet, Marcella Piessens, Dirk Verlaeckt, Cris Bruelemans, Chris De Beer, Vinciane Meert, 
Karin Tavernier, Kris Boel, Dirk Vergult, Johan De Vos, Laureline Soubry, Ronny De Mulder, 

Wendy Bryssinck en Lieven Bauwens 
 

Verontschuldigd:  Jack van Peer, Erik De Lathouwer, Dirk Van den Broeck, Jo De Cuyper en schepen Filip 

Baeyens, 
 

 

1. Goedkeuring verslag dd. 25-04-2023 

 

Het gebruik van het algemeen emailadres i.p.v. naar de persoon zelf te mailen lijkt toch niet altijd goed te 
werken. Een mail naar Wendy kreeg een automatisch afwezigheidsmail, werd dan naar het algemeen adres 

gestuurd, maar werd vervolgens door niemand behandeld. Pas wanneer Wendy terug was kwam er van haar 
een antwoord. 

 
Voor het overige werden er  geen opmerkingen geformuleerd en dus kan dit verslag gepubliceerd worden.  

 

 
2. Gastspreker: Lieven Bauwens, afdelingshoofd cultuur. 

 
Lieven Bauwens is in deze functie nog maar aan het werk sinds 1 maart (zie vorig verslag) en dus is ook hij 

zich volop aan het inwerken in deze nieuwe rol. Nadat hij in vogelvlucht zijn professioneel verleden had 

overlopen gaf hij een inzicht in hoe hij zijn rol ziet in het geheel van de dienst Cultuur en Vrije Tijd.  
 

Hij heeft 6 directeurs onder zich die zich moeten bezig houden met de optimale interne werking van hun 
afdeling. Zij bepalen ieder voor zich hoe hun afdeling wordt gerund. Als afdelingshoofd staat hij in nauw 

contact met hen, niet zozeer om zijn visie te geven over de werking, maar vooral om over de procedures te 
waken die deze werking zouden moeten optimaliseren.  

 

Concreet: wanneer ergens een (weerkerend) probleem opduikt zal hijzelf niet naar een oplossing zoeken, 
maar zal hij, in samenspraak met zijn directeurs, de procedures aanpassen zodat deze problemen zich in de 

toekomst niet meer (zouden) kunnen voordoen. Dit alles binnen het afgesproken kader uiteraard. Zo heeft 
hij weinig of geen inspraak over personeelsbeleid (inschaling, aanwervingen enz). Hij erkent ook dat het 

(momenteel groot) personeelsverloop in de diverse afdelingen soms de goede werking ervan hypothekeert, 

maar dat hij daaraan dus heel weinig kan verhelpen. 
 

Hij erkent wel de belangrijke rol die de adviserende organen (CR, diverse commissies en adviesraden) 
kunnen spelen in het cultuurbeleid en hoopt in de toekomst zeker op een onderlinge constructieve 

samenwerking. 

 
 

3. Stand van zaken werkgroepen 
 

a) Subsidies: deze werkgroep zal na de zomervakantie haar werking heropstarten wanneer alle 
dossiers zijn nagekeken. 

b) Cultuurraad 2.0: vorige week heeft de voorzitter samengezeten met schepen Baeyens en 

afdelingshoofd Bauwens om hun opmerkingen over de tekst die de werkgroep had 
samengesteld te bespreken. Ook sommige punten die uit de werkgroep memorandum komen 



zullen in een definitieve tekst gegoten worden en aan het bestuur van de CR worden 

voorgelegd. 
c) Werkgroep memorandum: de basistekst is klaar. Het is nu wachten op welke aanbevelingen er 

uit de deelraden zijn gekomen waar de 8 hoofdthema’s werden besproken. Deelraden podium 
en socio-cultureel zijn al samengekomen, Beeldende Kunst-erfgoed komen op 28 juni samen. De 

werkgroep zal de respectievelijke punten/bekommernissen die uit de deelraden naar voor zijn 

gekomen, bespreken tijdens hun vergadering op 30/6 zodat het ontwerp van de uiteindelijke 
tekst tijdens de vergadering van de CR in september zal besproken/eventueel aangepast en 

goedgekeurd kan worden, zodat die aan de pers kan voorgesteld worden in oktober, één jaar 
voor de verkiezingen.  

 

4. STAVAZA commissies-adviesraden 
 

BIB: één groot punt, de teleurstellende beslissing om de bouw van de nieuwe bib uit te stellen. Toch nog 
wat goed nieuws: er worden kleine renovatiewerken gedaan in Belsele en Sinaai. Met Cultuurwaas is er een 

ééngemaakt bibreglement opgesteld. Dit heeft grote invloed op de toekomstige werking van de aangesloten 
bibliotheken. Eerst het “interbib”-verkeer: Boeken kunnen uitgeleend worden in gemeente A en 

binnengebracht worden in gemeente B. Dit alleen al vereist een uniforme codering wat enorm veel werk met 

zich meebrengt. Er komt ook een uniform boetesysteem.  
 

Maartje De Wilde, die voor de CR in deze commissie zetelt, heeft haar ontslag ingediend. Er werd besloten 
een vervanger te zoeken bij de gebruikersgroep. Ook in deze commissie werd aandacht besteed aan de 

personeelswissels en de impact daarvan. 

  
ACCSI: tijdens de voorstelling van de programmatie 2023-2024 werd er opgemerkt dat de interesse naar 

andere doelgroepen toe, weer een dode letter blijkt, hoewel dit elk jaar beloofd wordt. Het antwoord vanuit 
het beleid hierop was niet bepaald bemoedigend te noemen. Ook het sluiten van de schouwburg voor 

renovatiewerken (juni ’24 tot jan ’25) werd besproken.  
 

TOERISME: op 23 maart ontving het Kerkfabriek van de Sint-Nocolaaskerk uittreksel van het Ministrieel 

Besluit betreffende de definitieve opname van een selectie edelsmeedkunst in de lijst van het roerend 
cultureel erfgoed van de Vlaamse Gemeenschap.  Hierdoor wordt het reliekschrijn van de heilige Joannes 

Nepomecenus of Johannes Nepomuk opgenomen in de Topstukkenlijst.                                                                                  
 

Op 22 maart 2022 was er het schrijven van de Vlaamse Overheid met betrekking tot voorlopige opname in 

de Topstukkenlijst van het roerend cultureel erfgoed van de Vlaamse Gemeenschap van twee zilveren 
kandelaars (1715). Deze kandelaars , van hoge artistieke kwaliteit, hebben een bijzondere ijkwaarde voor de 

studie van het Wase zilver.  Het gaat om de vroegst bekende voorbeelden van Waas zilver, die aan de Sint-
Niklase zilversmid Joannes de Cauwer (1663-1716) toegeschreven kunnen worden.  De objecten illustreren 

ook het belang van het Beverse – een enclave van het Land van Beveren – in Sint-Niklaas, hoofdplaats van 

het Land van Waas.  De belangrijkste Sint-Niklase edelsmeden waren immers ten zuiden van de Grote Markt 
gevestigd.  Joannes de Cauwer, vader van zilversmid Nicolas de Cauwer, was bovendien burgemeester van 

het Beverse te Sint-Niklaas. Op 26 juni 2023 worden ook deze kandelaars definitief opgenomen in de 
Topstukkenlijst. 

 
Op 13 juli wordt 50 jaar recreatieoord “De Ster” gevierd. 

 

Naast de schouwburg sluit ook het museum haar deuren voor renovatiewerken. Deze 2 zaken komt de 
publiekswerking uiteraard niet ten goede. 

 
Academie podium: hier werd volop hun memorandum “Witboek” besproken.  

 

5. Varia 
 

De volgende vergadering van de CR is gepland op 12/9 met slechts één agendapunt: het memorandum. De 
bedoeling is om hiervoor ook de externen (mensen die de CR vertegenwoordigen in diverse adviesraden, 

maar geen lid zijn van de vergadering) uit te nodigen. Hiervoor zou de grote vergaderzaal in de bib een 
geschikte plaats zijn. Omdat we het uitsluitend over het memorandum gaan hebben dat uiteraard bedoeld 

is naar het (toekomstig) beleid toe, lijkt het niet opportuun om de schepen op deze vergadering uit te 
nodigen. 



Marcella meldt dat er op de stedelijke begraafplaats op Tereken de laatste tijd veel klachten komen van 

zerken die beschadigd zijn. Het huidig stadspersoneel dat instaat voor het onderhoud moet hiervoor beroep 
doen op externe firma’s die met zware machines de paden onderhouden. Die manoeuvreerruimte is soms 

zo klein dat er dus zerken beschadigd worden. Wanneer familieleden hierover klagen bij het stadsbestuur 
dan krijgen zij als antwoord dat de verantwoordelijkheid voor onderhoud van de zerken zelf bij de familie 

ligt, niet bij het stadsbestuur. Zij vraagt om hierover een brief vanuit de CR te sturen om deze voor de 
betrokken families deze (pijnlijke) situatie aan te kaarten.  

De ingediende subsidiedossiers worden momenteel nagezien. Van zodra dit gebeurd is kan de verdeling 
berekend worden en kunnen de bedragen, na goedkeuring, worden uitbetaald. 

Na het afschaffen van de cultuurprijzen werd besloten met het vrijgekomen budget andere zaken te 
organiseren die ten goede komen van de verenigingen. Cris Bruelemans en Karin Tavernier zullen samen 

een lijstje opmaken van eventuele initiatieven. Bv een workshop over de nieuwe VZW wetgeving die op 1 
januari 2024 in voege gaat. 

Op 10/9 staat het pas gerenoveerd huis Jannsens op de lijst van gebouwen die in het kader van open 
monumentendag te bezichtigen zijn. Op 9/9 staat de officiële opening gepland. 

Dirk Vergult vestigt nog even de aandacht op de mooie brochure die de talrijke activiteiten die in het kader 
van het Reynaertjaar worden georganiseerd, bundelt en geeft elke aanwezige zo’ n brochure alsook de 

brochure voor de fiets- of autozoektocht ‘in het spoor van Reinaert’ georganiseerd door het Davidsfonds en 
die loopt van 13 mei tot en met 10 september 2023. 

 

 
 

 

Dirk Verlaeckt        Filip Smet 
 

secretaris        voorzitter 

opgevraagd




